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وزیر راه:

 فرسودگی تجهیزات، ظرفیت بنادر را محدود 
کرده است

وزیر راه و شهرس�ازی در همایش س�الانه مدیران س�ازمان بنادر و دریانوردی، با 
بیان اینکه به روزرس�انی تجهیزات بنادر کشور در دستور کار سال ۱۴۰۱ وزارت راه 
و شهرس�ازی اس�ت، از برنامه این وزارتخانه برای ساخت ۲ شهر در سواحل مکران 

خبر داد.
به گزارش ایس��نا، رستم قاسمی وزیر راه و شهرس��ازی در همایش سالانه مدیران سازمان 
بنادر و دریانوردی با اش��اره به سابقه آشنایی اش با فعالیت حوزه بنادر از دوران حضورش در 
قرارگاه س��ازندگی خاتم الانبیا، به اهمیت این حوزه در سیاس��ت های راهبردی توسعه کشور 
اش��اره کرد و گفت: ما در س��ال ۱۴۰۱ باید برای به روز کردن تجهی��زات مورد نیاز در حوزه 
بنادر فعالیت جدی انجام دهیم. ظرفیت تخلیه و بارگیری ۶، ۷ میلیون TEU در کش��ور را 
داریم ولی به سبب فرسوده بودن تجهیزات، فعلا امکان این میزان تخلیه و بارگیری در بنادر 

کشور وجود ندارد.
وی بر نقش بنادر در بهبود وضعیت ترانزیت کالا در کشور تاکید کرد و با اشاره به صادرات 
ح��دود ۲۵ میلیون تن س��نگ آهن از روس��یه به هند، عنوان کرد: اگ��ر بتوانیم نیمی از این 
میزان صادرات کالای روسیه به هند را هم از طریق ترانزیت و به صورت ریلی حمل کنیم و 
مشکلات مربوط به پسکرانه هایمان را حل کنیم، سالیانه ۶، ۷ میلیارد دلار فقط از این طریق 
درآمد برای کش��ور کسب خواهیم کرد. حل مشکلات مربوط به ترانزیت به صورت جدی در 

دستور کار قرار دارد.
قاسمی با اشاره به اهمیت توجه به توسعه سواحل مکران، افزود: برای توسعه سواحل مکران 
نیاز به سکونت حداقل ۲ میلیون نفر در این نواحی است که این انتقال جمعیت امکان پذیر 
اس��ت. در همین راستا ۲ شهر را طراحی کرده ایم که در حال ساخت آنها هستیم، یکی شهر 
بریس و دومی هم ش��هر مکران که خوش��بختانه کارهای خوبی به لحاظ زیرساختی در این 

زمینه انجام شده است و امیدواریم این اقدامات بتواند برای کشور مایه خیر و تحول باشد.
وزیر راه و شهرس��ازی که در همایش س��الانه مدیران بنادر و دریانوردی س��خن می گفت، 
همچنین در مورد برخی دغدغه ها و درخواس��ت های مطرح ش��ده از س��وی علی اکبر صفایی 
معاون وزیر راه و مدیرعامل س��ازمان بنادر و دریانوردی و نیز تعدادی از مدیران اس��تانی این 
س��ازمان مبنی بر تغییر ن��رخ تعرفه های بارگیری با توجه به گذش��ت زمانی طولانی از ثابت 

ماندن آنها و جذب نیروی انسانی  نکاتی را مطرح کرد.
وی  در خص��وص درخواس��ت اختصاص مس��کن به پرس��نل و نیروه��ای متخصص حوزه 
بنادر و دریانوردی هم تاکید کرد: این دوره فرصت خوبی اس��ت که نیروهای س��ازمان بنادر 
و دریان��وردی از طری��ق ثبت نام در طرح نهضت ملی مس��کن، صاحب خانه ملکی ش��وند و 

امیدواریم همکارانمان در سازمان بنادر از این فرصت استفاده کنند.

تکالیف خارج از توان بانک ها حذف شود
رئیس ش�ورای عالی هماهنگی بانک های خصوصی گفت: شورای نگهبان تکالیف 

سنگین بانک ها برای سال آینده را تعدیل کند.
به گزارش صداوس��یما، ک��وروش پرویزیان گفت: با دس��توری که رهب��ر انقلاب در حوزه 
تس��هیلات تکلیفی بانک ها دادند، تعدیل خوبی در مجلس صورت گرفته و امیدواریم مجدد 
این موضوع از س��وی شورای نگهبان بازنگری ش��ود تا این تکالیف سنگین که خارج از توان 

شبکه بانکی است از دوش شبکه بانک ها حذف شود.
پرویزیان در خصوص تسهیلات تکلیفی که بر دوش شبکه بانکی در سال آینده قرار گرفته 
گفت: در بودجه ۱۴۰۱، تس��هیلات تکلیف س��نگینی بر دوش شبکه بانکی قرار گرفته است 
و تقاضای وزارت اقتصاد، بانک مرکزی و همه ش��بکه بانکی این اس��ت که تسهیلات تکلیفی، 

متناسب با وضعیت بانک ها باشد.
رئیس ش��ورای عالی هماهنگی بانک ها و مؤسس��ات اعتباری خصوصی افزود: نکته دیگر و 
توقع ما این است این تکالیف را از بانک های خصوصی بردارند؛ تکالیف، مربوط به منابعی است 
که دولت خودش در اختیار ش��رکت ها ی��ا بانک های دولتی قرار می دهد و به صورت عاملیت 
انتظار دارد بانک ها این پرداخت تس��هیلات را در طرح هایی که دولت پیش بینی کرده است 

انجام دهند و دولت این منابع را در اختیار بانک های خصوصی قرار نمی دهد.

۶۰ درصد گرانی ماهی به خاطر وجود دلال هاست
مدیرعام�ل اتحادیه تکثیر و پرورش آبزیان گف�ت: قیمت ماهی در برخی گونه ها 
نس�بت به پارس�ال ۱۰۰ درصد افزایش داش�ته که ۵۰ تا ۶۰ درصد آن به هزینه های 

تولید و مابقی واسطه گری و دلال بازی ارتباط دارد.
آقای ارسلان قاسمی گفت: اختلاف کنونی قیمت ماهی از سرمزرعه تا بازار ۲ برابر است، در 
حالی که طبق قانون سود منطقی تولید تا مصرف ۱۵ درصد است.  با توجه به افزایش ۷ تا ۸ 
درصدی تولید نسبت به پارسال، کمبود عرضه مطرح نیست و تنها دلال بازی منجر به گرانی 

ماهی در بازار شده است. در ۱۰ روز باقی مانده سال اتفاق خاصی نخواهد افتاد.
قاس��می می گوید: با توجه به افزایش تولید و توقف بخش��ی از صادرات کپور به عراق در 

ارتباط با تامین  ماهی شب عید مشکلی وجود ندارد. 
بس��یاری از تولیدکنندگان و فعالان بازار می گویند: با توجه به افزایش ۳۰ درصدی هزینه 
سربار، نهاده و خوراک و حقوق و دستمزد قیمت تمام شده ماهی در بازار افزایش یافته ، اما 

۴۰ تا ۴۵ درصد قیمت های فعلی بازار ناشی از مشکلات سیستم توزیع است.
بررس��ی ها از س��طح بازار نشان می دهد که قیمت ماهی از ابتدای سال نوسان ۵۰ تا ۱۰۰ 
درص��دی در ب��ازار را تجربه کرده و همواره این نگرانی وجود دارد که قیمت در روزهای باقی 

مانده سال مجدد افزایش یابد.
طبق آمار سازمان شیلات امسال تولید آبزیان از محل صید و پرورش به یک میلیون و ۲۰۰ 
هزار تن رس��یده اس��ت، در حالیکه بخش خصوصی میزان تولید را با افزایش ۷ تا ۸ درصدی 

نسبت به سال قبل ۷۰۰ تا ۸۰۰ هزار تن اعلام می کند.

وزیر صنع�ت، معدن وتجارت گف�ت: در چند 
ماهه اخی�ر بر بهبود محیط کس�ب وکار، تأمین 
م�واد اولی�ه و منابع مالی تمرک�ز کرده ایم و در 
نتیج�ه در بازار م�واد اولیه ثبات نس�بی ایجاد 
ش�ده و گفت وگوها برای ارتقای روابط تجاری با 

۷ کشور در ۷ ماه اخیر انجام شده است.
به گزارش وزارت صنعت، معدن و تجارت، »سیدرضا 
فاطمی امین« در مراسم بهره برداری از ۱۰۰ واحد راکد 
و نیمه  فعال احیا شده توسط صندوق کارآفرینی امید 
که با حضور معاون اول رئیس جمهوری برگزار ش��د، 
افزود: هدف گذاری برای رس��یدن به رش��د اقتصادی 
هش��ت درصدی در س��ال آینده انجام شده است که 
با توجه به رش��د منفی سال های گذشته، رقم بالایی 
اس��ت. وی با بیان این که برای رس��یدن به این رشد، 
بای��د رش��د ۱۲.۷ درصدی در بخ��ش صنعت محقق 
ش��ود، تصریح کرد: در حوزه معدن نیز باید به رش��د 
۱۰ درصد و در حوزه کش��اورزی به رشد ۹ درصدی 

برسیم.
وزیر صنع��ت، معدن و تجارت با بی��ان این که اگر 
رشد هشت درصدی سال ۱۴۰۱ رقم بخورد به تولید 
س��ال های ۱۳۹۶ و ۱۳۹۷ باز م��ی گردیم، ادامه داد: 
یعنی ظرفیت ه��ای موجود برای بازگرداندن س��طح 
تولید به ۲ سال پیش کافی است و باید این ظرفیت ها 

و سرمایه ها را فعال کنیم.
فاطمی امین، احیای واحدهای راکد و نیمه فعال و 
تکمیل طرح های نیمه تمام را در راس��تای بهره گیری 
از همی��ن ظرفیت ها عنوان کرد و گفت: اگر بخواهیم 
رش��د هش��ت درصدی را ب��رای س��ال های ۱۴۰۲ و 
۱۴۰۳ ت��داوم و ارتقاء بخش��یم، باید به س��مت ارتقا 

سرمایه گذاری ها برویم.
وی ب��ا اش��اره ب��ه رونمای��ی از ۴۸ پ��روژه بزرگ 
سرمایه گذاری در سال جاری با حضور رئیس جمهوری، 

تصریح کرد: این پروژه های سرمایه گذاری و پروژه هایی 
که س��ال آینده رقم خواهد خورد اثر خود را در سال 

۱۴۰۲ نشان خواهد داد.
وزیر صم��ت در بخ��ش دیگری از س��خنان خود، 
مش��کلات محی��ط کس��ب وکار و درون بنگاه ها را از 
عوام��ل راک��د و نیمه فعال ماندن واحدها دانس��ت و 
اضافه کرد: در فضای کس��ب وکار ثبات بس��یار مهم 
اس��ت؛ ثبات در نرخ ارز، تأمین منابع مالی، مواداولیه 
و بازار مؤلفه های مهمی هس��تند ک��ه باید برای یک 

کسب    وکار و مدیران آن، مهیا شود.
فاطم��ی امین با بیان این ک��ه وزارت صمت در این 
ح��وزه بر س��ه محور تمرک��ز دارد، اضافه ک��رد: این 
محوره��ا ش��امل بهبود محی��ط کس��ب وکار، تأمین 
مواداولیه و منابع مالی است و تلاش کرده ایم اقدامات 

مؤثری در این حوزه ها انجام دهیم. وی با بیان این که 
در این چندماه در بازار مواداولیه ثبات نسبی را ایجاد 
کرده ای��م، گفت: با اجرای پروژه اصلاح س��اختار بازار 
کالاهای پایه، اکنون برای بسیاری از اقلام مواداولیه، 
سهمیه بندی برداشته شده است و در بازار پتروشیمی 
نیز با همکاری معاون اول رئیس جمهوری در چند ماه 

آینده به یک ثبات خواهیم رسید.
وزی��ر صنعت، معدن و تج��ارت در خصوص تأمین 
مالی به عنوان یک��ی از این محورها، بیان کرد: طرح 
تأمی��ن مالی زنجی��ره ای را با هم��کاری و هم افزایی 
بانک مرکزی و وزارت امور اقتصادی  و دارایی ش��روع 
کرده ایم، با این روش کارایی منابع موجود بیش از ۳۰ 

درصد ارتقا خواهد یافت.
جلوگی�ری از انح�راف مناب�ع ب�ا پرداخ�ت 

تسهیلات مبتنی بر صورت حساب
فاطمی امین همچنین به پرداخت تسهیلات مبتنی 
بر صورت حساب های سامانه جامع تجارت اشاره کرد 
و گفت: این موضوع کار ما را در حوزه تخصیص منابع 
به ش��دت تسهیل می بخش��د، زیرا جلوی بسیاری از 

انحرافات در منابع مالی را خواهد گرفت.
وی همچنی��ن با بیان این که به طور تقریبی از نیمه 
دوم سال آینده سهمیه بندی اعتباری نخواهیم داشت، 
تصریح کرد: با تکیه بر پرداخت تس��هیلات مبتنی بر 
صورت حساب های مالی و تأمین مالی زنجیره ای، این 
موضوع محقق شده و هزینه های مالی کاهش خواهد 

یافت.
صادرات تا اول اسفند از مرز ۴۵ میلیارد دلار 

عبور کرده است
وزیر صمت با اش��اره به انجام کار گسترده در حوزه 
تجارت خارج��ی نیز اضافه کرد: یک��ی از موضوعات 
مهم برای تحریک تقاضا، موضوع صادرات اس��ت که 
خوشبختانه صادرات امس��ال تا اول اسفندماه از مرز 
۴۵ میلیارد دلار عبور کرده در حالی که این رقم سال 

گذشته بدون نفت، ۳۵ میلیارد دلار بوده است.
فاطم��ی امین با بی��ان این که در هف��ت ماه اخیر 
گفت وگوه��ا ب��رای ارتقای روابط تجاری با ۷ کش��ور 
انجام ش��ده است، گفت: همه این کشورها بر ظرفیت 
ارتقاء مراودات تجاری میان ایران و کشورش��ان تا دو 

برابر، تأکید داشته اند.
وی در بخش پایانی س��خنان خود ب��ا بیان این که 
ش��اید بیش از ۳۰ درصد از مشکلات واحدها اهلیت 
مدیران و سرمایه گذاران آن ها باشد، افزود: در ساختار 
جدید وزارت صمت، دفتر خدمات کسب  و کار ایجاد 
شده اس��ت، زیرا به بخش خدمات کس��ب  وکار نیاز 
داریم و این دفتر به کس��ب  وکارها خدمات مختلفی 

ارائه می دهد.

ثبات نسبی در بازار مواد اولیه ایجاد شده است
وزیر صمت: 

نماینده کارفرمایان در شورای عالی کار:

دولت سال آینده فراموشمان نکند
نماینده کارگران در شورای عالی کار:

حقوق بازنشستگان هم افزایش می یابد

نماینده کارفرمایان در ش�ورای عال�ی کار با بیان اینکه 
توافق دس�تمزد در س�ایه همراهی و همدلی دولت و گروه 
کارفرمایی و کارگری حاصل ش�د، از دولت و وزارت صمت 
خواست تا در سال آینده دست واحدهای کوچک تولیدی 
را گرفت�ه و آنها را مورد حمایت ق�رار بدهند و تحریم ها و 
فش�ارهای داخلی از گردن تولید برداش�ته شود تا فعالان 

اقتصادی با آرامش خاطر به کار و تولید بپردازند.
اصغر آهنی ها در گفت وگو با ایسنا در ارزیابی نشست دستمزد 
ش��ورای عالی کار اظهار کرد: چندین هفته اس��ت که به صورت 
مس��تمر جلسات حقوق و دستمزد برگزار می شود به ویژه در یک هفته گذشته می توان گفت به طور فشرده 
و پش��ت س��ر هم این جلسات را داشتیم. در جلس��ه دیروز با توجه به اینکه ۱۴ و نیم ساعت به طول انجامید 
جلسه ای بسیار سنگین و پر فراز و نشیب و کنش و واکنش را داشتیم و هر گروه مباحث و دیدگاههای خود 

را مطرح می کرد.
وی ادامه داد: گروه کارفرمایی دنبال این بود که حقوق و دستمزد حول نرخ تورم تعیین شود تا آسیبهایی 
که فکر می کنیم واحدهای ما را درگیر کند، کاهش دهیم. در نهایت با توجه به اینکه شرکای اجتماعی روی 
برخی اعداد و ارقام نظر داش��تند و بحث ها و مذاکرات به ش��دت به طور پارامتریک با هم پیش می رفت و 
با درنظر گرفتن جمیع جهات، ش��رایط کش��ور و مردم برای حفظ تولید و صیانت از نیروی کار افزایش ۵۷.۴ 
درصدی را مصوب کردیم. نماینده کارفرمایان در ش��ورای عالی کار تصریح کرد: در این جلس��ه تاکید داشتیم 
واحده��ای کوچ��ک ما با این افزایش دچار مش��کل خواهند ش��د لذا از دولت و وزارت صم��ت و صنایع مدد 
خواس��تیم، واحدهای کوچک را در س��ال آینده با راهکارهایی مورد حمایت قرار دهند تا جلوی آسیب جدی 

کارگاه ها و واحدهای کوچک را بگیریم.
آهنی ها ادامه داد: با توجه به قیمت مواد اولیه و حامل های انرژی و مسأله ارز ۴۲۰۰  تومانی که مثل یک 
صاعقه بر س��ر واحدهای تولیدی آمده اس��ت،   انتظار داریم دولت به این سنگرسازان بی سنگر که در جبهه 
اقتصادی و کار و تولید سنگین ترین فشارها را تحمل می کنند، کمک کرده و مشکلاتی که در بحث دارایی 

و بیمه با آن درگیر هستند، برطرف کند.
وی خاطرنش��ان کرد: ما اعتقاد داریم که اگر تحریم ها و فش��ارهای داخلی از گردن تولید برداش��ته شود و 
اجازه دهند فعال اقتصادی با آرامش خاطر کار خود را پیش ببرد، می توانیم با بهره وری بالاتر بخش زیادی از 

مشکلات و هزینه های زیادی که برای واحدهای تولیدی به وجود آمده است، برطرف کنیم.
 آهنی ها افزود: دولت در چند روز گذشته به موضوع دستمزد نظر داشت و وزیر کار نیز پیگیر قضیه بود تا 
به نوعی به لحاظ معیشتی به جامعه کارگری کمک شود، البته همه این کمک ها را به گردن بخش کارفرمایی 
گذاشتند. اگر در بخش های مختلف دست واحدهای تولیدی به ویژه کارگاهها و واحدهای کوچک را نگیریم 

و موانع را از پیش پای آنها بر نداریم، قطعاً سال آینده دچار مشکل خواهند شد.

نماین�ده کارگران در ش�ورای عالی با تقدی�ر از موضع 
وزارت کار و همراهی گروه کارفرمایی در تعیین دس�تمزد 
۱۴۰۱، گف�ت: ت�اش گ�روه کارگ�ری این بود ک�ه حداقل 
دستمزد کارگران به افزایش ۶۰ درصدی حقوق کارمندان 
دولت برسد که محقق شد و بازنشستگان تامین اجتماعی 

نیز از این افزایش بهره مند شدند.
هادی ابوی در گفت وگو با ایس��نا، در ارزیابی برگزاری نشست 
دستمزد شورای عالی کار ضمن تاکید بر همراهی و همدلی گروه 
کارفرمایی و تقدیر از نقش موثر وزارت کار، اظهار کرد: امس��ال 

جلسات شورای عالی کار با توجه به تقویم شورا به طور منظم تشکیل شد و از قبل این پیش بینی وجود داشت 
که زودتر از پایان س��ال به نتیجه برس��یم که درس��ت از کار درآمد و ۱۰ روز قبل از عید و تا قبل از۲۱ اسفند 
که معاون وزیر اعلام کرده بود، دستمزد مشخص شد. وی با بیان اینکه رقم خوبی برای دستمزد سال آینده 
کارگران تعیین ش��ده است، اظهار کرد: با همراهی و گفت وگو توانستیم موافقت گروه کارفرمایی را به دست 

آوریم و افزایش حداقل دستمزد بیش  از نرخ تورم ۴۱ درصدی و ۵۷.۴ درصد تصویب شد.
ابوی ادامه داد: جلس��ه از س��اعت ۱۸ روز گذش��ته آغاز ش��د و ادامه داشت. خدا را ش��کر با صبر و حوصله 
نمایندگان کارگری در فضایی آرام پیش رفتیم و در این ۱۵ س��اعت نفس گیر، پلک روی هم  نگذاش��تیم و با 
انرژی تمام پای کار بودیم تا به آنچه که شایس��ته جامعه کارگری اس��ت، دست پیدا کنیم و حق کارگران ادا 
شود. نماینده کارگران در شورای عالی کار درباره موضع وزارت کار به عنوان نماینده دولت نیز، گفت: همراهی 
دول��ت و وزارت کار را در این جلس��ه ملموس دیدی��م. موضع وزارت کار کمک بود ولی این کمک به گونه ای 
نبود که حاکمیتی و دس��توری باش��د بلکه در عین اینکه بی طرفانه برخورد کرد اما جلسات با صبر و حوصله 
مدیریت ش��د و معاون رواب��ط کار آقای رعیتی فرد، به نمایندگان کارفرمای��ی و کارگری وقت داد تا با گفت 
و گو و تعامل به نتیجه برس��ند. وی با اش��اره به افزایش ۶۰ درصدی حداقل حقوق کارمندان در کمیس��یون 
تلفیق خاطر نش��ان کرد: تلاش گروه کارگری این بود که حداقل مزد از نرخ تورم بالاتر تصویب ش��ود و آن را 
به ۶۰ درصد برس��انیم. ابوی در مورد افزایش س��ایر سطوح مزدی هم، گفت: این رقم برای بازنشستگان عدد 
خوبی اس��ت و امیدواریم سازمان تامین اجتماعی آن را اعمال کند. با افزایش ۵۷.۴ درصدی حداقل دستمزد 
س��ال ۱۴۰۱، حقوق بازنشستگان تامین اجتماعی نیز این میزان افزایش را تجربه خواهد کرد. دبیرکل کانون 
عالی انجمن های صنفی کارگران در عین حال با بیان اینکه دریافتی شش میلیون و ۵۰۰ هزار تومان تا سبد 
معیش��ت ۹ میلی��ون تومانی فاصله دارد، افزود: ما باید منصفانه به قضیه ن��گاه کنیم و توان کارفرمایان را هم 
ببینیم. هم به زندگی شرافتمندانه کارگران توجه کنیم هم شرایط کارفرمایان و جامعه کار و تولید را مدنظر 
قرار بدهیم. رقمی که برای دستمزد تصویب شده به گواهی کارشناسان رقم بسیار خوبی است و از ۳۹ درصد 
سال گذشته بیشتر است و ما خرسندیم که ۱۰ روز مانده به عید تصویب و اعلام شد تا از فشارها و استرس 

های آخر سال دور بمانیم و فرصت خوبی است که کارفرمایان و کارخانجات نیز برنامه ریزی کنند.

 سازمان شهرستان ها از استان های فاقد نماینده
 نماینده فعال می پذیرد.
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